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باكو خواستار حل دیپلماتیك مساله هستهای ایران شد

: در حالی كه شورای امنیت سازمان ملل برای اعمال سومین دور از تحریمها علیه ایران آماده میشود باكو دنبال كردن

دیپلماسی در قبال برنامه هستهیی ایران را خواستار شد.

سرویس جمهوری آذربایجان/خبرگزاری آران
خبرگزاری آران/سرویس جمهوری آذربایجان: در حالی كه شورای امنیت سازمان ملل برای اعمال سومین دور ازتحریم ها علیه ایران آماده می شود باكو دنبال كردن

دیپلماسی در قبال برنامه هسته ییایران را خواستار شد.
به گزارش خبرگزاری آران به نقل از خبرگزاری ترند، "خزرابراهیم"، معاون وزیر امور خارجه آذربایجان تاكید كرد كه كشورش با تحریم های بیشترعلیه ایران

مخالف است.
"خزر ابراهیم"، اظهار كرد :كلید حل مساله هسته ا یی ایران از طریق گفت وگو در این باره به دست می آید. اظهارات وی در حالی بیان شد كه انگلیس،
فرانسه،آمریكا، روسیه و چین روز جمعه پیش نویس قطعنامه پیشنهادیشان در خصوص تحریم های جدیدعلیه ایران را در میان دیگر اعضای شورای امنیت به گردش

در آوردند.
این متن مسدود شدن سرمایه ها و منع الزامی سفر برای برخی مقامات ایرانی و نیز حق نظر گرفتن تمامی بانك های ایران را پیشنهاد می دهد.

كشورهای غربی مدعی اند خودداری ایران از پایبندیبه درخواست های شورای امنیت سازمان ملل در خصوص توقف غنی سازی اورانیوم از ادعایشان مبنی بر این
كه تهران به دنبال سلاح هسته ا یی است حمایت می كنند.

جمهوری اسلامی همواره تاكید كرده است كه هدفش ازدنبال كردن برنامه هسته ایی برآورد نیازهای صلح آمیز این كشور می باشد. پنج عضو دایم شورای امنیت روز
دوشنبه با 10 عضوغیر دایم شورا دیدار كردند تا درباره تحریم های پیشنهادی 1+5 مذاكره كرده و برایتهیه پیش نویس رسمی قطعنامه تحریم آماده شوند. نماینده چین

در سازمان ملل گفت كه این روند به هفته ها زمان نیاز دارد.
لیو ژن مین، معاون سفیر دایم چین در سازمان ملل درآستانه این نشست كه در محل نمایندگی انگلیس در سازمان ملل برگزار شد به خبرنگاران گفت:ممكن است این

كار به چند هفته زمان نیاز داشته باشد.
وی به جزییات بیشتری دراین باره اشاره نكرد. یك مقام آمریكایی گفت كه واشنگتن چند ماه است برای قطعنامه جدید اعمال فشار كرده است و می خواهد خیلی سریع

تر پیش برود.
امادیپلمات های اروپایی گفتند كه می خواهند با سرعتی به قدر كافی آهسته حركت كنند تااز به دست آوردن رای اكثریت آرا برای دور بعدی تحریم ها اطمینان حاصل

كنند. گزارش اطلاعاتی آمریكا كه سال گذشته میلادی منتشرشد به صراحت می گوید ایران از سال 2003 تاكنون به دنبال سلاح هسته ایی نبوده است.
برخی دیپلمات های غربی گفتند كه تحریم های پیشنهادی كه آن را گامی متعادل تر نسبت به تحریم های پیشین می خواندند، با توجه به گزارش اطلاعاتی غیر منتظره

آمریكا بهترین كاری است كه می توانند انجام دهند.
كالین كیتینگ، رییس اداره گزارش شورای امنیت كه یك سازمان مستقل ناظر بر شورا است گفت: تردیدی نیست كه قطعنامه تصویب خواهد شد. وی افزود كه تحریم

های جدید متعادل تر است و شورارا دچار اختلاف نخواهد كرد. با این حال ممكن است آفریقای جنوبی و اندونزی بخواهندزمان آن را اصلاح كنند.
دومیسانی كومالو، سفیر آفریقای جنوبی در سازمان ملل گفت كه كشورش تمایل دارد در انتظار گزارش محمد البرادعی، مدیركل آژانس بینالمللی انرژی اتمی در

خصوص بازرسی ها در ایران باشد. وی گفت: فكر می كنم گزارش آژانس بسیار مهم است زیرا آن ها كارشناس هستند.
كومالو ادامه داد: اجازه دهید ببینیم آن ها چه چیزی برای گفتن دارند.

آفریقای جنوبی یكی از اعضای كلیدی جنبش عدم تعهد است كه بلوك كشورهای در حال توسعه ای است كه در مقابل ایده واداشتن تهران به تعلیق غنی سازی اورانیوم
مقاومت می كنند.

آن ها نگرانند كه كشورهای ثروتمند بخواهند سوخت اورانیوم غنی شده را به انحصار خود در بیاورند. انتظار می رود محمد البرادعی در سومین هفته ماه فوریه
گزارش بعدی خود را به موازات شورای حكام در اختیار شورای امنیت قرار دهد.

به گزارش رسانه ها، برخی دیپلمات ها گفته اند مدیركل آژانس قصد دارد گزارش دهد كه در رفع مسایل باقی مانده نسبت به برنامه هسته یی گذشته ایران پیشرفت
چشم گیری حاصل كرده است.

ریچارد گرنل، سخنگوی هیات نمایندگی آمریكا درسازمان ملل گفت: دومین قطعنامه شورا كه در ماه مارس سال 2007 به تصویب اعضا رسید بررسی تدابیر بیشتر
ظرف 60 روز پس از تصویب آن در صورت تداوم غنی سازی در تهران راخواستار شد.

وی ادامه داد: قطعنامه 1747 تعلیق را خواستار شد واین كه هیچ تعلیقی صورت نگرفته یك واقعیت است. ویتالی چوركین، سفیر دایم روسیه در سازمان ملل گفت كه
گزارش آژانس حائز اهمیت است. اما درخواست های شورای امنیت نیز مهم هستند.

وی افزود: مسیرهمكاری ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی بسیار مهم است و امیدوارم ادامه پیدا كند.
چوركین گفت: اما بخش دیگر داستان به مطالبات خواست شورای امنیت مربوط است و ما باید به آن ها توجه داشته باشیم. به نظر می رسید وی به درخواست شورا

از تهران در خصوص تعلیق غنی سازی اورانیوم اشاره داشت.
پایان پیام.
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